
  

Zápisnica č. 27 zo zasadnutia Výboru Snemu SAV 
ktoré sa konalo 11. 10. 2010 

 
 
Prítomní: I. Budinská, K. Iždinský, K. Kollár, M. Koóš, Z. Magurová,  

P. Matiašovský, P. Pristaš 
 

Ospravedlnení:   J. Klačka, D. Podmaková, J. Sedlák 
 

Program: 1. Otvorenie 
2. Schválenie programu 
3. Zápisnica zo zasadnutia Snemu SAV 1. 10. 2010 
4. Rozpracovanie uznesení zo Snemu 1. 10. 2010 
5. Informácia o 18. zasadnutí P SAV (6. 10. 2010, P. Matiašovský)  
6. Rôzne 
7. Záver 

 
Ad 1.   Zasadnutie výboru snemu o 13.30 hod. otvoril a ďalej viedol K. Iždinský, poverený 

zastupovaním predsedníčkou Snemu SAV. 

Ad 2.   K predloženému návrhu programu neboli pripomienky a členovia výboru s ním 
súhlasili. Funkciou overovateľa zápisnice z 27. zasadnutia Výboru Snemu SAV 
bola poverená Z. Magurová. 

Ad 3.   Výbor snemu schválil zápisnicu zo zasadnutia Snemu SAV s pripomienkami, 
týkajúcimi sa spresnenia formulácií diskusných príspevkov. Po zapracovaní 
pripomienok bude zápisnica distribuovaná a zverejnená. 

Ad 4.   Výbor snemu prerokoval uznesenie č. 5 zo Snemu 1. 10. 2010. Výbor vyzýva 
členov Snemu SAV, aby mu v spolupráci s riaditeľmi a predsedami vedeckých rád 
svojich organizácií do 25. 10. 2010 tlmočili svoje skúsenosti s implementáciou 
projektov štrukturálnych fondov EÚ, ktoré výbor prerokuje s členmi Predsedníctva 
SAV. Konkrétne návrhy opatrení budú predložené na pripravovanom mimoriadnom 
zasadnutí Snemu SAV. 

Ad 5.  O rokovaní 18. zasadnutia Predsedníctva SAV dňa 6. 10. 2010 informoval              
P. Matiašovský. Rokovanie bolo zamerané hlavne na nasledujúce body: 

• Informácie o rokovaniach - J. Pastorek informoval o pripravovanom vytvorení  novej 
organizácie European Research Foundation,  J.  Lapin navrhol zriadenie Komisie SAV 
pre vesmírne aktivity. Bolo prerokované zabezpečenie stretnutia delegácií AV ČR 
a SAV v Smoleniciach. F. Gömöry informoval o stretnutí akadémií vied V4 v Třešti 
ako o veľmi reprezentatívnom fóre, pričom konštatoval potrebu vednej politiky SR. 

• Založenie Rómskeho výskumného, dokumentačného a informačného centra, ktorého 
gestorom je Ústav etnológie SAV. 

• Dodatočné požiadavky na IKT, týkajúce sa nákladov na elektrickú energiu a 
refundácie opráv. 

• Návrh limitov príjmov a výdavkov rozpočtovej kapitoly SAV na roky 2011. 
• Návrh na finančnú odmenu pre riešiteľský kolektív Ústavu polymérov – výrobok 

ocenený na výstavách Slovmedica a Non handicap Zlatou Inchebou.   
• Zníženie objemu nerozpísaných MP – fond P SAV. 
• Pôžičky (zálohové financovanie projektov zo ŠF a projektov FM EHP) pre Ústav 

zoológie SAV, Fyzikálny ústav SAV a pôžička pre Neuroimunologický ústav SAV 
z fondu pre havárie a nepredvídateľné výdavky v súvislosti s likvidáciou požiaru. 



  

• Dotácia na dodatočne vyvolané náklady pri oprave Virologického ústavu po požiari. 
• Zaradenie Botanického ústavu SAV do skupiny poľnohospodárskych a veterinárnych 

vied. 
• Podpora projektov MVTS v 3. etape 2010. Podpora prípravy projektov RP EÚ 

prijatých na hodnotenie. Návrh na financovanie riešenia projektu ESA z prostriedkov 
MVTS.  

• Osnova Výročnej správy o činnosti SAV za rok 2010. Predmetom diskusie bola otázka 
zaraďovania publikácií vydaných v rámci pobytu v inej inštitúcii, encyklopédií, a 
publikácií neuvádzajúcich pracovisko. Budú akceptované len práce s adresou 
pracoviska, alebo na základe dokázanej spolupráce. Členstvá a funkcie sa budú 
uvádzať k 31.12.  

• Ekonomickej univerzite v Bratislave bola udelená Pamätná plaketa za zásluhy o rozvoj 
ekonómie, ekonomického vzdelávania a výskumu v SR. Bola udelená Cena SAV za 
infraštruktúru pre vedu kolektívu BITCET.  

• Bol schválený edičný plán neperiodických publikácií SAV na 2. polrok 2010. 
• E. Majková predložila koncepciu ďalšieho vývoja Centier excelentnosti SAV. Sú 

otvorené viaceré riešenia, od zachovania súčasného stavu, až po vytvorenie rôznych 
spoločných pracovísk viazaných na infraštruktúru, prípadne združujúcich vzdelávacie 
a nevzdelávacie výskumné organizácie.  
 

Výbor  snemu vzal na vedomie informácie o rokovaní P SAV. 
 
Ad 6.  Výbor poveril K. Iždinského pozvaním predsedu SAV na diskusiu s členmi výboru 

snemu na jeho 28. zasadnutí 25.10. 2010. Navrhované sú tieto témy: pripomienky ku 
zníženiu administratívnej náročnosti pri implementácii ŠF, zásady tvorby rozpočtu 
rozpočtových organizácii a  určenia výšky príspevku príspevkovým organizáciám v 
roku    2011,   príprava opatrení v súvislosti s krátením rozpočtu SAV v roku 2011, 
súbeh platu a starobného dôchodku v podmienkach SAV, súbeh viacerých úväzkov v 
štátnej a verejnej správe, ďalší postup pri hľadaní vhodného modelu transformácie 
SAV, príprava mimoriadneho zasadnutia snemu SAV v novembri. 

Nasledujúce pravidelné zasadnutie Výboru Snemu SAV bude 25. októbra 2010 o 
13.30 hod. 

Ad 7. Predseda snemu poďakoval prítomným členom za aktívnu účasť a rokovanie výboru 
ukončil o 15.35 hod. 

 
V Bratislave 15. 10. 2010 
         
 
    

Karol Iždinský 
        poverený zastupovaním predsedníčkou Snemu SAV 

 
Zapísal: P. Matiašovský   
Overila: Z. Magurová  
 


